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OR.0002.4.2023 
 

PROTOKÓŁ Nr L/23 
 z L nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 19 kwietnia 2023r. 
od godz. 11:02 do godz. 11:42 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
 
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 
1) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Borecznie, 
2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/393/23 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  

11 stycznia 2023 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  
z mieszkańcami miejscowości Murawki, dotyczących zmiany rodzaju 
miejscowości, z: Murawki – jako część wsi Urowo, na: Murawki – wieś, 

3) w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr XLIII/352/22 Rady Miejskiej 
w Zalewie z dnia 28 września 2022 r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.   
 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.  

 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady L nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie. Poinformował, że Sesja została zwołana na 
wniosek Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z procedurą 
nadania imienia Szkole Podstawowej w Borecznie i terminami, które należy zachować przy 
podejmowaniu tego typu uchwał. Przy okazji zaproponował projekt uchwały zmieniający termin 
konsultacji społecznych (dotyczy miejscowości Murawki) oraz projekt uchwały obniżający 
wysokość podatku od nieruchomości od instalacji wodno- kanalizacyjnych (wniosek złożył 
Prezes ZGK Sp. z o.o. w Zalewie). 
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 13 Radnych, co 
stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności 
Radnych stanowi załącznik nr 1). Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś w związku  
z brakiem uwag poddał pod głosowanie porządek obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił Sekretarz Gminy o odczytanie projektu 
uchwały. 
 
Sekretarz Gminy Lucyna Czołba odczytała projekt uchwały 
 

1) w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Borecznie, 
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a następnie uzasadnienie uchwały. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borecznie Ryszard Zakrzewski wyjaśnił, że pomysł nadania 
imienia szkole narodził się dawno temu. Wybór imienia nie wymaga uzasadnienia. Janusz 
Korczak jest postacią wybitną, dobrze znaną, swoje życie poświecił dzieciom. Faktycznie 
nazywał się Henryk Goldszmit. Pseudonim przyjął w związku z udziałem w ogłoszonym przez 
Ignacego Jana Paderewskiego konkursie, którego regulamin wymagał podpisania się 
pseudonimem.   
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli Elżbieta Blonkowska dodała, że wybór patrona 
jest bardzo dobry, szczególnie w momencie, kiedy odradza się antysemityzm. Uświadomienie 
uczniom, że wszyscy ludzie są równi, nie można nikogo piętnować ze względu na 
pochodzenie, to dodatkowy atut wyboru takiego patrona.  
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały  
 

2) w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/393/23 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
11 stycznia 2023 r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych  
z mieszkańcami miejscowości Murawki, dotyczących zmiany rodzaju 
miejscowości, z: Murawki – jako część wsi Urowo, na: Murawki – wieś. 

 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że uchwała ma charakter techniczny związany  
z wyznaczeniem terminu konsultacji społecznych. Przypomniał, że w styczniu podjęto uchwałę 
określającą zasady, tryb i termin przeprowadzenia konsultacji społecznych. Wojewoda 
zakwestionował jednak termin wejścia w życie uchwały. Rozstrzygnięciem Nadzorczym 
wskazał, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, a nie po upływie 14 dni od dnia 
opublikowania w Dzienniku Urzędowym. Rozstrzygnięcie w tej sprawie wpłynęło do Urzędu w 
terminie uniemożliwiającym przeprowadzenie konsultacji we wskazanym w styczniowej 
uchwale okresie, dlatego proponuje się nowy termin przeprowadzenia konsultacji społecznych.   
Następnie Burmistrz odczytał projekt uchwały. Poprosił by usunąć powtarzające się  
w projekcie zwroty „na podstawie” w podstawie prawnej oraz w § 1 usunąć „w” po zwrocie 
„poniższe zmiany:”. 
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przystąpił do procedowania projektu uchwały  
 

3) w sprawie dokonania zmiany w treści Uchwały Nr XLIII/352/22 Rady 
Miejskiej w Zalewie z dnia 28 września 2022 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od nieruchomości.   
 

Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniosek o obniżenie wysokości podatku od 
nieruchomości złożył Prezes ZGK Sp. z o.o. w Zalewie. Wniosek jest spowodowany 
ogromnymi kosztami Zakładu Gospodarki Komunalnej ponoszonymi na dostawy wody i odbiór 
ścieków komunalnych. W ubiegłym roku podjęto uchwałę obniżającą podatek od 
nieruchomości dla ZGK do 0,5%. Po przekazaniu w zarząd ukończonej kanalizacji Dobrzyki – 
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Półwieś o wartości 4.420.000 zł, podatek automatycznie wzrósł. Prezes ZGK wniósł  
o obniżenie podatku z 0,5% do 0,45%. Podjęcie uchwały spowodowałoby, że wysokość 
podatku dla Zakładu była by niższa o 24.000 zł w skali roku, w stosunku do tego jaki podatek 
musi Zakład zapłacić aktualnie. Burmistrz dodał, że chodzi o odciążenie Zakładu, który ponosi 
ogromne koszty w związku z zaopatrywaniem mieszkańców w wodę i odbiór nieczystości.  
Następnie Burmistrz odczytał projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 
się od głosu.  
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przypomniał o obowiązku składania oświadczeń 
majątkowych do 30 kwietnia. Poinformował, że do Rady wpłynęła ocena zasobów pomocy 
społecznej.  
 
Radny Krzysztof Przybylski zapytał, czy są prowadzone rozmowy na temat remontu drogi 
powiatowej na ulicy Kilińskiego, na odcinku od firmy „Bio-Feed” do drogi wojewódzkiej na ulicy 
Traugutta. Stan drogi fatalny. Dziury są łatane, ale przynosi to tylko chwilową poprawę (do 
pierwszego deszczu). Dodał, że również odcinek drogi powiatowej od Zatoki Kraga do Urowa 
jest w katastrofalnym stanie.  
 
Burmistrz Marek Żyliński poinformował, że posiada dobre relacje ze Starostą Powiatu 
Iławskiego i Zarządem. Rozmowy na temat dróg są prowadzone, ale generalnie znana jest 
sytuacja finansowa samorządów. Nie może odpowiedzieć, czy wskazana przez Radnego 
droga będzie zrobiona. Podejmowane są natomiast interwencje dotyczące stanu dróg 
powiatowych na terenie gminy do Zarządu Dróg Powiatowych.  
 
Radny Krzysztof Przybylski powtórzył, że dziury na ulicy Kilińskiego są łatane, ale daje to efekt 
krótkotrwały. Do Zalewa praktycznie nie można dojechać od strony Iławy.  
 
Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i przedszkoli Elżbieta Blonkowska dodała, że drogą jeździ 
codziennie i nawet zastanawiała się, czy nie złożyć zawiadomienia do prokuratury  
o możliwości spowodowania katastrofy w ruchu lądowym przez Starostę. Dodała, że  
w internecie znalazła informację, iż droga powiatowa na trasie od Susza do Jerzwałdu miała 
być wykonana w 2021r.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, kiedy zostaną wykonane schody do Ośrodka Zdrowia, gdyż 
na facebooku rozgorzała dyskusja na temat ich stanu, prowadzona jest zbiórka na ich remont.  
 
Burmistrz Marek Żyliński poinformował, że decyzja o remoncie schodów zapadła na jesieni 
ubiegłego roku (chciano wykorzystać środki otrzymane z funduszu covidowego- 142.000 zł, 
które należało wydatkować do końca 2022r.), opracowano dokumentację techniczną. Po 
przeprowadzonych negocjacjach 29 października 2023r. podpisano umowę z wykonawcą. W 
trakcie realizacji zadania pojawił się problem z zakupem płyt granitowych na schody i na 
podjazd dla osób niepełnosprawnych. Po uzyskaniu akceptacji na wydatkowanie środków  
z funduszu covidowego w roku 2023r. podpisano aneks z wykonawcą na wykonanie zadania 
do końca kwietnia 2023r.  
 
Radna Dorota Obszańska dodała, że schody są już robione. Ogłoszenie zbiórki w internecie 
na remont schodów uważa za niesmaczny żart. Wiadomym jest, że w okresie przymrozków 
nikt kafli nie będzie przyklejał, bo popękają.   
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Radny Alfred Truszkowski powiedział, że zadał pytanie o remont schodów, gdyż dużo 
mieszkańców słucha obrad sesji i będzie wiedziało jak się sprawa przedstawia.   
 
Burmistrz Marek Żyliński powiedział, że potrzeby remontowe Przychodni są znane, dlatego też 
opracowano dokumentacje na termomodernizację budynku Ośrodka Zdrowia, Przedszkola 
Miejskiego i MGCK, by móc aplikować po środki zewnętrzne na wykonanie zadań. Ogłoszono 
również przetarg na wykonanie parkingów przy MOPS, Urzędzie Miejskim i Ośrodku Zdrowia. 
Należy pamiętać jednak, że parking przy Przychodni wymaga remontu wraz z całą podziemną 
infrastrukturą (zbiórka wód opadowych).     
 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
L nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
          /-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


